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فرمانده نیروی انتظامی استان:

خراسان شمالی بابت افزایش 
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از بجنورد رفتند
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میز خبر

واکنش چمران به پدیده اتوبوس خوابی: اگر کسی در اتوبوس 
خوابش برد، نمی توان کاری کرد

مهدی چمران در پاسخ به پرسشی درباره ماجرای اتوبوس خوابی در 
تهران گفت: این مبحث حاشیه ای است البته نباید اجازه دهند چنین 
اتفاقی رخ دهد ولی اگر کســی در اتوبوس خوابش برد را نمی توان 
کاری کرد. وی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اتوبوس خوابی 
در برخــی از اتوبوس  های خیابان میرداماد در پارکینگ گفت: این 
قضیه مشــترک به راهنمایی و رانندگی و شــهرداری برمی گردد. 
برخی .مردم از شهرســتان ها به تهران می آیند و برای اینکه شب 
جای خواب داشــته باشند در اتوبوس می خوابند که باید این قضیه 

ساماندهی شود.
رزمایش جمهوری آذربایجان باعث تلفات فوک های خزر شد

مدیرکل دفتر حفاظت از زیســت بوم های دریایی سازمان محیط 
زیســت گفت: پس از تلف شدن فوک های خزری در پی رزمایش 
جمهــوری آذربایجان، وزارت خارجه از کشــورهای حاشــیه خزر 
خواســت تا درباره علل مرگ فوک هــا توضیحاتی دهند که هنوز 
این کشور جوابی نداده است. داود میرشکار روز یکشنبه در نشست 
خبری آنلاین، به تلف شــدن فوک های خــزری در پی رزمایش 
جمهوری آذربایجان اشــاره کرد و افزود: از وزارت خارجه به عنوان 
دستگاه دیپلماسی خواستیم این موضوع را از کشورهای حاشیه خزر 
پیگیری کند و از میان این کشــورها، روسیه پاسخگو بود و عوامل 
مرگ و میر فوک ها در این کشــور مطرح و مواردی که به صورت 

طبیعی اتفاق افتاده بود واکاوی شده است.
وی تاکیــد کرد: اما جمهوری آذربایجان درباره تلفات فوک خزری 
پاســخی نداده و امیدواریم پیگیری های دستگاه وزارت خارجه در 
این زمینه ادامه داشته باشد. چندی پیش، خبر مرگ ۱۴ قلاده فوک 
خزری در سال جاری را مدیر کل محیط زیست مازندران به عنوان 
»تلفات غیرعادی« اعلام کرده بود. حســینعلی ابراهیمی کارنامی 
گفته بود که از ابتدای سال جاری شاهد تلفات غیر عادی فوک ها 
در سواحل دریای خزر در استان مازندران هستیم که تاکنون تعداد 

آنها به ۱۴ قلاده رسیده است.
استاندار فارس: پزشکانی که تهدید به مهاجرت می کنند، 

می توانند بروند؛ خودم برایشان بلیت می گیرم
محمدهادی ایمانیه در جمع کارگران خانه کارگر اســتان فارس در 
بخش دیگری از ســخنان خود در پاســخ به نگرانی های کارگران 
درباره وضعیت درمان خود، با تاکید بر اینکه هیچ پزشکی در بخش 
خصوصی یا دولتی حق دریافت رشــوه ندارد، اظهار کرد: معنا ندارد 
که برای جراحی قلب ۹۰ میلیون تومان هزینه دریافت شــود، زیرا 
تعرفه بخش خصوصی ۱۲ میلیون تومان اســت و دلیلی ندارد که 
پزشــکی چندین برابر مبلغ مشخص شــده هزینه دریافت کند. او 
ادامه داد: در صورت بروز و تکرار چنین مسائلی حتما باید از پزشک 
شکایت شود و دانشگاه علوم پزشــکی با رویکرد جدید خود بجد 
پیگیری خواهد کرد. استاندار فارس با اشاره به اینکه تهدید پزشکان 
به مهاجرت درصورت قطع مبالغ غیر قانونی آن ها گفت: پزشکانی 
کــه تهدید به مهاجرت می کنند می توانند بروند و ما آن ها را بدرقه 
خواهیم کرد؛ زیرا دوران منحصربفرد بودن پزشکان سر آمده است 
و در تمامی رشته ها افراد توانمند صالح و سالم وجود دارند. ایمانیه با 
بیان اینکه به غلط در ذهن مردم جا افتاده است که برخی پزشکان 
بیمار را از مرگ نجات می دهند و دستان شفابخش دارد، اظهار کرد: 
با عنوان کارشــناس این حوزه، هیچ پزشک منحصربفردی نداریم 
و این مســاله باعث شده که افراد خانه و زندگی خود را بفروشند تا 
هزینه جراحی پزشکان را تامین کنند. همچنین یک حساب توئیری 

به اسم استاندار فارس هم توییت کرد: تعرفه درمان کاملا مشخص 
اســت و هیچ پزشــکی حق زیر میزی گرفتن ندارد. پزشکان من 
را تهدیــد به مهاجرت نکنند، هرکه می خواهد برود به ســلامت! 
خــودم برایش بلیت پرواز هم می گیرم. امروز ما پزشــکان حاذق 
و متخصص زیاد داریم و دوره منحصربفرد بودن به بیســت سال 

پیش برمی گردد.
فعالیت بدنسازی بانوان اصفهانی ممنوع اعلام شد!

مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان اصفهان، فعالیــت بانوان در 
رشــته های زیر مجموعه فدراسیون بدنسازی را ممنوع اعلام کرد.

در شرایطی که طی سال های اخیر مجوز رسمی فعالیت بانوان در 
رشته های پاورلیفتینگ، فیتنس و مچ اندازی از سوی وزارت ورزش و 
جوانان صادر شده بود، مدیر کل ورزش و جوانان استان اصفهان در 
نامه ای به رییس هیات بدنسازی این استان، هرگونه فعالیت بانوان 
در رشته های بدنسازی را ممنوع اعلام کرد. این ممنوعیت در حالی 
است که، بانوان از سال ۹۲ مجوز حضور در کلاس های آموزشی و 
سمینارهای رشته بدنسازی را داشته اند و از سال ۹5 نیز می توانستند 
در رشته مچ اندازی به فعالیت حرفه ای بپردازند تا جایی که امسال 
اولین اعزام بانوان ایران به رقابت های آسیایی مچ اندازی انجام شد 
و بانوان ایران موفق به کسب عنوان سوم آسیا شدند. هم چنین سال 
گذشته نیز مجوز رسمی فعالیت بانوان در رشته پاورلیفتینگ از سوی 
وزارت ورزش و جوانان صادر شد و از سال جاری نیز بانوان فعالیت 
رسمی خود را در رشته فیتنس چلنج آغاز کردند و حتی اولین دوره 

مسابقات این رشته نیز شهریور سال جاری برگزار شد.
سوال مهم عباس عبدی درباره افزایش ظرفیت پزشکی

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشت: حدود یک ماه پیش نامه ای 
به امضای چهار نفر خطاب به آقای رییس جمهور نوشته شد. این 
نامــه را آقای دکتر عین اللهی وزیر بهداشــت، آقای دکتر مرندی 
رییس فرهنگستان علوم پزشکی، آقای دکتر رییس زاده، رییس نظام 
پزشکی و دکتر شهریاری، رییس کمیسیون بهداشت و درمان، امضا 
کرده اند و خواهان حذف طرح افزایش ظرفیت پزشــکی از دستور 
کار این شورا شــده اند. آنان نمایندگان ۴ ستون و رکن مهم نظام 
بهداشت و سلامت کشــور هستند. متأسفانه شورای عالی انقلاب 
فرهنگی طرح مذکور را علی رغم نظریات کارشناسی جامعه پزشکی 
تصویب کرد. براســاس آن طی چهار ســال و هر سال ۲۰ درصد 
نسبت به سال قبل این ظرفیت بیش تر می شود. اگر ظرفیت در سال 
۱۳۹۲، برابر ۱۰۰ بود، اکنون به ۱5۰ رسیده و در سال ۱۴۰۴ باید به 
۳۰۰ برسد. یعنی طی ۱۲ سال ظرفیت رشته های پزشکی سه برابر 
شود! در حالی که بعید است امکانات و استادان آنها حتی اندکی از 
این افزایش را جبران کنند. مسأله این یادداشت تأیید و رد تصمیم 
مذکور نیست. این را باید کارشناسان دانشگاهی و نظام بهداشت و 
درمان نظر دهند، مسأله اصلی این است که منطق کارشناسی این 
تصمیمات چیست؟ اگر شما به چهار عضو اصلی در نظام بهداشت 
و درمان کشــور که مورد اعتماد حکومت و خودتان و اصول گرایی 
هســتند اطمینان ندارید، آیا می توانید بگویید که مرجع کارشناسی 

شما در این تصمیم گیری کیست؟
اتوبوس خواب ها معتاد نیستند، شاغلینی هستند که پول اجاره 

خانه ندارند
عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران در مورد 
پدیده اتوبوس خوابی واکنش نشــان داد و گفت: ما در ستاد سمن 
ها ســعی داریم از توان سازمانهای مردم نهاد در این زمینه استفاده 
کنیم و از آنها بخواهیم برای این پدیده که زاییده شرایط اقتصادی 

کشور است، فکری کنند.سید احمد علوی با اشاره به پدیده اتوبوس 
خوابی در بی ار تی گفت: از گذشته شاهد بودیم که به خصوص در 
زمستان معتادان بدون مکان، برای خوابیدن سوار اتوبوس های خط 
شبانه شده و در طول مسیر می خوابیدند.وی با بیان اینکه اما حالا 
بر اســاس گزارش های به دست آمده شاهد آن هستیم که پدیده 
جدیدی در اتوبوس های بی آرتی که خط شبانه روزی هستند رخ 
داده و آن هــم خوابیدن افراد غیر معتاد در اتوبوس اســت، گفت: 
مسئولان شهرداری اعلام کردند که این افراد ظاهر موجهی داشته 
و معتاد نیستند و حتی شاغل هستند اما توان پرداخت کرایه خانه یا 
کرایه مهمان سرا را ندارند به همین دلیل اتوبوس را برای خوابیدن 
انتخاب می کنند چراکه هم امنیت دارد و هم در این شبهای سرد، 

گرم است.
نماینده چابهار در مجلس : با یارانه ۴۵ هزارتومانی نمی توان 

یک دبه ماست هم خرید
معین الدین سعیدی:در سال ۱۳۸۷ که لایحه هدفمندشدن یارانه ها 
مطرح شــد و یارانه ۴5 هزار تومانی به مردم داده شد این مبلغ در 
آن زمان چیزی حــدود 5۰ دلار بود اما الان با این مبلغ نمی توان 
یک دبه ماست خرید.اگر دولت بنای حمایت از اقشار و دهک های 
پایین جامعه و قشــر مستضعف دارد طبیعتا اگر اصرار به حذف ارز 
ترجیحی دارد جهت جبران شوک تورمی ناشی از این موضوع، حتما 
باید کالاهای اساســی را در اختیار مــردم قرار دهد. در حال حاضر 
سرانه مصرف گوشــت و مواد پروتئینی پایین آمده است. بنابراین 
دســت بردن به چنین جراحی بزرگ اقتصادی، بدون رعایت لوازم 

آن، مسلما می تواند تبعات جبران ناپذیری داشته باشد./فراز
باز شدن پای سازمان های جاسوسی به فرزندآوری ایرانیان/ 

معاون وزیر بهداشت: MI6 برای نابودی ما برنامه دارد
حیدری ،معاون بهداشــتی وزیر بهداشت با اشاره به اینکه دشمن 
روی کاهش جمعیت در ایران حســاب کرده است، گفت:اسناد لو 
رفته از MI6 نشان می دهد که دشمن روی کاهش جمعیت و نابودی 
کشور حساب کرده است، باید با بصیرت و بینش عمیق در این حوزه 
اقدام کرد.مسئله جمعیت کاملًا فرهنگی شده و ذهن افراد نسبت به 
فرزندآوری تغییر کرده است، شورای اداری استان ها باید برای برنامه 

ریزی و اقدام در راستای افزایش جمعیت بسیج شود./ مهر
غرضی: چون دشمن خارجی داریم، نظارت استصوابی لازم 

است
شورای نگهبان گرفتار مســائل مختلفی است، تحت فشار قدرت 
سیاســی، قدرت اجتماعی و تحت فشارهای داخلی و خارجی است 
فلذا باید ارتباط اجتماعی خود را حفظ کند.بازنگری در اصل نظارت 
اســتصوابی در صورتی درست می بود که دشمن خارجی نداشتیم، 
اما حالا دشــمن خارجــی داریم و همه می خواهنــد از ملت ایران 
سوءاستفاده و از منابع ما رانت خواری کنند، وجوب نظارت بر قدرت 
سیاسی بیش از پیش تایید می شود.من آماده هستم تا هر کسی اعم 
از مردم یا سیاسیون درباره موضوع نظارت استصوابی ابهامی دارد با 

من تماس بگیرد تا او را قانع کنم./اعتماد آنلاین
دختر ابومهدی المهندس: محل سفارت آمریکا را به خاک عراق 

بازمی گردانیم/ از آل سعود انتقام خواهیم گرفت
منار ابومهدی المهندس در تجمع فرودگاه بغداد:انتقام پدرم، برادرش 
)حاج قاسم( و همراهان نیکویش را خواهیم گرفت.انتقام هر قطره 
خونی که به ظلم در عراق، ســوریه و یمن ریخته شــد را خواهیم 
گرفت.از حاکمان عربستان که به دنبال بازگردادن حکومت اموی 
هســتند انتقام خواهیم گرفت. بخشــی از خاک عراق که سفارت 

آمریکا بر آن چیره شده را به کشور بازمی گردانیم./ مرکز رسانه ای 
نجباء

زینب سلیمانی: والله این خون و این فرودگاه را فراموش 
نخواهیم کرد/ اشک های اندوه با آزادی عراق از آمریکا به شادی 

بدل می شود
فرزند شهید سلیمانی در تجمع فرودگاه بغداد: پدرم از صمیم قلب 
عراق را دوست داشت و به عراقی قوی می اندیشید.شهید ابومهدی 
المهندس زندگی خود خود را وقف خدمت عراق کرد. اشــک های 
اندوه با آزادسازی عراق از آمریکایی ها به شادی تبدیل می شود.زمان 
زیادی نخواهد گذشت تا انتقام فرماندهان شهید را بگیریم. والله این 

خون ها و این فرودگاه را فراموش نخواهیم کرد.
روحانی این روزها به چه کاری مشغول است؟

داماد رئیس جمهور پیشین در مصاحبه ای با روزنامه شرق از حال و 
هوای روحانی در روزهای بعد از ریاستش گفت.در قسمتی از مصاحبه 
مهــدی زاده با روزنامه شــرق آمده است:شــخصیت آقای روحانی 
این گونه نیســت که در کنجی بنشیند و در خلوت خود باشد. ایشان 
همیشــه در نظام بودند و در سیســتم جزء چند نفر اول بودند. الان 
هم بیشتر وقت خود را به کارهای مطالعاتی و پژوهشی می گذراند و 
خاطرات خود را می نویسد. جلسات روزانه هفتگی خودشان را هم دارند 
و البته وقت بیشتری را برای خانواده صرف می کند.ایشان به گونه ای 
هستند که خوشحالی یا ناراحتی خود را بروز نمی دهند؛ چون بالاخره 
کارکشته سیاست هستند؛ اما فشارها از روی او برداشته شد و من این 

را در چهره آقای روحانی احساس کردم.
استدلال های آشنا درباره چرایی بتن ریزی در سایت اراک

مشــاور رئیس جمهور سابق در مصاحبه ای درباره چرایی بتن ریزی 
در سایت اراک گفت: فهمیدیم طراحی  اراک اشکال  داشته و  لذا  آن  
چیزی  را  که  خودمان  بــه  ضرورتش  پی  برده  بودیم،  به  آمریکایی ها  
فروختیم.حسام  الدین  آشنا  در مصاحبه جدید خود با عصر اندیشه گفته 
است: در  مورد  اراک  ما   باز  طراحی  این  سایت را  پذیرفتیم ، ولی  ماهیت  
آب  ســنگین  را  حفظ  کردیم.  اما  چرا  باز  طراحی  را  پذیرفتیم؟  زیرا  از  
نظر  برخی  متخصصان  عالی  رتبه  طراحی  اراک اشــکال  داشت  و  در  
نهایت،  امنیت  هســته ای  راه  اندازی  آن  را  تایید  نمی کرد.  لذا  باید  این  
طراحی  را  تغییر  می دادیــم  و  آن  چیزی  را  که  خودمان  به  ضرورتش  
پی  برده  بودیم،  به  آمریکایی ها  فروختیم. اهمیت  تاریخی  حضور  آقای  
دکتر  صالحی  در  فرآیند  مذاکرات  هسته ای  این  است  که  زیر  ساخت  و  
تحقیق  و  تو سعه  را  نگاه  داشت  و  چیزهایی  را  که  باید  تغییر  می دادیم  و  

تبدیل  می کردیم،  به  عنوان  ثمن  معامله  به  طرف  مقابل  داد.
داماد روحانی: باجناقم نزدیک ۲۰ سال است در خارج کشور 

زندگی می کند
داماد روحانی در مصاحبه مفصلی با شرق گفت: باجناقم نزدیک ۲۰ 
سال است در خارج کشور زندگی می کند.کامبیز مهدی زاده داماد 
حسن روحانی با اشاره به زندگی شخصی رئیس جمهور سابق گفت: 
دختر بزرگتر روحانی همراه با همســرش نزدیک ۲۰ سال است در 
خارج ایران زندگی می کند.وی همچنین تصریح کرد که باجناقش 

به طبابت مشغول می باشد.
ماجرای »کله پاچه آشتی کنان« حاج قاسم

امیرسرلشکر حسنی سعدی بیان می کند: »حاج قاسم در کار با هیچ 
کسی شوخی نداشت اما در زمان ناهار همان نیرویی که به او تشر 
زده و او را توبیخ کرده بود، در کنار خود می نشاند، او را می بوسید و 
برایش لقمه می گرفت.«این فرمانده دوران جنگ تجمیلی می گوید: 
»حاج قاسم حتی غذا خوردن را به تاخیر می انداخت که همان نیرویی 

که یک ساعت قبل با استحکام مدیریتی خود او را بازخواست کرده 
بود، کنار خود بنشــاند و بعد غذا خوردن را شروع می کرد.«حسنی 
سعدی خاطره  یکی از دوستان مشترک خود با قاسم سلیمانی را نقل 
قول می کند و توضیح می دهد: »یکی از دوســتان تعریف می کرد 
که قصوری کوچکی انجام شد و حاج قاسم با او برخورد کرد و بعد 
شب زنگ زد و گفت کجایی که با یکدیگر شام بخوریم و من گفتم 
که خانه و در حال اســتراحت هستم. حاج قاسم به برادر خانم خود 
محمود نامجو می گوید که فردا کله پاچه بگیر و فلانی را دعوت کن 
که با هم دیگر صبحانه کله پاچه بخوریم و یکی از دوستان گفته بود 
این کله پاچه آشتی کنان است. حاج قاسم با نیروهای خود دوست 
بود و در مراســم عزا و شادی و عروسی و ترحیم و تمامی مراسم 

نیروهای خود شرکت می کرد.«
پاسخ قابل تأمل آیت الله شبیری زنجانی به رئیسی برای حل 

مشکلات کشور
توییت جعفریان درباره پاسخ قابل تأمل آیت الله شبیری زنجانی به 
ابراهیم رئیسی در خصوص ارائه راهکار توسط حوزه علمیه قم برای 

حل مشکلات کشور.
ضرغامی: تشییع پیکر سردار سلیمانی بزرگ ترین رفراندوم بود

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در ادامه سخنانش 
گفت: دشمن فکر می کرد اگر حاج قاسم را از ما بگیرد ما را با مشکل 
مواجه می کند، اما رهبر معظم انقلاب شب گذشته فرمودند که امروز 
نام "شهید سلیمانی" تاثیرگذارتر از نام "سردار سلیمانی" است.

وی همچنین بیان کرد: کاری که استکبار با حاج قاسم کرد و فکر 
کردند می توانند او را نابود کنند، با یک گردباد از بین رفت. تشــییع 
جنازه حاج قاسم بزرگ ترین رفراندوم تاریخ بشر است که نشان داد 

بشر به چه سمتی حرکت می کند.
پست اینستاگرامی اسحاق جهانگیری برای سردار دلها

اسحاق جهانگیری در اینستاگرام نوشت: سالگرد شهادت "سرباز-
وطن" قاسم ســلیمانی عزیز فرا رسید.دوست دارم او را به همان 
لقبــی، بنامم که خــود آن را برگزید و همه نــام ها و صفت ها و 
کارهای او را معنا می بخشید.همیشه با قاسم احساس برادری داشتم 
و به حق همه جا برایم مانند برادر، همدلی و همزبانی داشــت؛ در 
خانه، در کار و در سیاست.قاســم فرزند فقر بود و برآمده از خصایل 
نیکو و مردمی اش.شــجاع بود و فهیم. صادق بود و صریح. فروتن 
بود و دوراندیش. گشــوده ذهن بود و گشاده رو. راسخ در دین بود 
و دغدغه مند اقتدار ایران. مردم را با تمام وجود دوســت داشــت 
و در این دوســتی کمتر گروهی را بیرون از دایره ارزشــهایش می 
گذاشت."سردار دلها" بود و "سرمشق خوبی ها".برای آموختن از 
مشی و مشق قاسم، آموزه ها زیاد است. این داشته ها را با تبلیغات 

نادرست از دسترس جامعه جوان دور نکنیم.
سردار حسین دهقان عضو شورای راهبردی روابط خارجی شد

با موافقت مقام معظم رهبری ســردار حسین دهقان به عضویت 
شورای راهبردی روابط خارجی درآمد.سردار حسین دهقان، مشاور 
فرمانده معظم کل قوا در صنایع دفاعی و پشتیبانی نیروهای مسلح 
و وزیر اسبق دفاع، با موافقت مقام معظم رهبری به عضویت شورای 
راهبردی روابط خارجی درآمده و مســئولیت کمیســیون دفاعی- 
امنیتی این شــورا را برعهده گرفته است.پیش از این سردار احمد 
وحیدی، وزیر کشور دولت آقای رئیسی، این مسئولیت را بر عهده 
داشت.ســردار دهقان دانش آموخته دکتری مدیریت و کارشناسی 
ارشد مهندسی متالورژی از دانشگاه تهران است که در اسفند ۱۳۹۹ 

به درجه استاد تمامی در دانشگاه مالک اشتر رسیده است.

 ویژه نامه اتفاقیه
 بمناسبت سالروز شهادت
 شهید  سلیمانی
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مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 

خبر داد:

نیاز اعتبار ۹۰ میلیارد تومانی برای 
رفع نواقص بزرگراه های 

خراسان شمالی

 مدیــر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی گفت: طبق برآورد انجام شده برای رفع نواقص 
موجود در بزرگراه های اســتان بــه ۹۰ میلیارد تومان 

اعتبار نیاز است.
جعفر شــهامت در جلســه راهبری وضعیت تصادفات 
اســتان که در محل اســتانداری برگزار شد، اظهارکرد: 
این رفع نوافق شــامل نصب تابلــو علائم، رفع نقص 

دوربرگردان ها و ... است.
وی با اشاره به اینکه متاسفانه متوسط سرعت خودروها 
در شبکه راه های استان شش افزایش پیدا کرده است، 
افزود: هر درصد رشــد متوسط سرعت موجب افزایش 
پنــج درصدی احتمال وقوع تصادفات فوتی در جاده ها 

می شود.
شــهامت با بیان اینکه ایــن اداره کل مجوز برگزاری 
مناقتصه ۱۰ دوربین جدید را گرفته اســت، ادامه داد: تا 
نیمه نخست سال آینده تمام شبکه های شریانی استان 
تحت پوشــش دوربین های ثبت تخلف و سرعت قرار 

خواهند گرفت.
به گفته وی تا سال آینده تعداد دوربین های نصب شده 
در جاده های خراســان شــمالی به ۳۹ دستگاه خواهد 

رسید.
این مقام مسئول تصریح کرد: در سال جاری 5۰ هزار و 
۲۴۰ مورد تخلف رانندگی در جاده های اســتان به ثبت 
رســیده که تعداد تخلفات ســرعت ثبت شده رشد ۷۰ 

درصدی را داشته است.
وی در ادامه با اشــاره به اینکــه ۹6 نقطه حادثه خیز 
در این اســتان وجود دارد، گفت: ۴۷ نقطه از این تعداد 
ایمن سازی شده و ایمن ســازی ۱۷ نقطه نیز در حال 

انجام است.
مدیــر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی افزود: ایمن سازی ۳۲ نقطه باقی مانده که برای 

رفع آن ها 6۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
وی به نشســت زمین در منطقه خندقلوی شهرســتان 
بجنورد نیز اشاره کرد و ادامه داد: برای اجرای این پروژه 
با اعتبار ۱۰ میلیارد تومان با پیمانکار قرار داد منعقد شده 
که طرح اجرایی می شــود اما اجرای کامل آن به علت 

نوع و پیچیدگی خاک کمی زمان بر است.

مصرف کم کودهای شیمیایی توسط 
کشاورزان خراسان شمالی

 مدیر شــرکت خدماتی حمایتی کشــاورزی خراسان 
شمالی گفت: میزان مصرف کودهای شیمیایی از سوی 

کشاورزان استان کم است.
محســن نظام دوست در نشســت خبری ، اظهارکرد: 
کشــاورزی خراســان شمالی در بحث ســرانه مصرف 
کودهای شــیمیایی پرمصرف نیست و میانگین مصرف 
کودهای شــیمیایی در این استان نســبت به میانگین 

کشوری کمتر است.
وی افزود: میزان کودی که مراکز تحقیقاتی توصیه می 
کنند و ســهمیه اختصاصی به این اســتان ۴۰ هزار تن 
است این در حالی است که در سال گذشته که بیشترین 
میزان مصرف کود در اســتان وجود داشته این مقدار به 

۳۷ هزار تن رسیده است.
نظام دوست ادامه داد: میانگین سهمیه کود ازته در این 
اســتان ۳۰ هزار تن است که در سال گذشته ۷۰ درصد 

از آن جذب شده است.
وی به کودهای فســفاته و پتاسه نیز اشاره کرد و گفت: 
سهمیه پنج ساله خراسان شمالی برای کود فسفاته ۱۱ 
هزار تن و برای پتاســه ســه هزار و 6۰۰ تن است که 
میانگین فروش پنج ســاله برای کودهای فسفاته چهار 

هزار تن و برای کودهای پتاسه ۱۳۰۰ تن بوده است.
این مقام مسئول تصریح کرد: طی سال گذشت به علت 
افزایش قیمت کودهای فسفاته و پتاسه، میزان مصرف 

این دو کود به شدت کاهش یافت.
وی با اشاره به آمار مصرف کودهای شیمیایی در بخش 
کشاورزی این اســتان در سال جاری گفت: طی ۹ ماه 
امســال ۱۸۲۰ تن کود فسفاته، 66۰ تن کود پتاسه در 

اختیار کشاورزان قرار داده شده است.
مدیر شــرکت خدماتی حمایتی کشــاورزی خراســان 
شمالی تصریح کرد: این میزان اختصاص کود با سهمیه 
اختصاصی استان بسیار فاصله دارد و در حال حاضر به 

5۰ درصد توزیع سهمیه رسیده ایم.
وی تاکیدکــرد: ایــن آمار و ارقام نشــان می دهد که 
صنعت کشــاورزی خراسان شــمالی با پرمصرفی کود 

مواجه نیست.

فرماندار: بانک اطلاعات ظرفیت های 
لجستیکی مدیریت بحران در 

اسفراین تشکیل شود

 بجنــورد_ ایرنــا_ فرماندار اســفراین بــا تاکید بر 
شناسایی ظرفیت های لجســتیکی مدیریت بحران در 
این شهرســتان خراسان شــمالی گفت: تشکیل بانک 
اطلاعاتــی از این ظرفیت ها موجب شــتاب بخشــی 

امدادرسانی نیروها در مواقع بحران می شود.
به گزارش روز دوشنبه ایرنا، مهدی کرامتی در نشست 
شــورای مدیریت بحران شهرستان با اشــاره به لزوم 
آمادگی ۲۴ دستگاه های اجرایی برای  مدیریت بحران 
های احتمالی اظهار داشت:  سناریو نویسی در مدیریت 
بحران و برنامه ریزی براساس آن یکی از رویکردهای 

اصلی دستگاه های اجرایی در مقابله با حوادث است.
وی  افــزود: طرح ریزی مانورها در قالب ســناریوهای 
تدوین شــده در افزایش ســطح آمادگی دستگاه های 
اجرایــی در مدیریت بحــران و کنترل موثر شــرایط 

اضطراری را افزایش می دهد.
وی گفت: به منظور ارائه الگویی جهت سناریونویســی 
در شــرایط اضطراری باید الگوها و شرایط، متناسب با 

موضوعات و حوادث روز صورت گیرد. 
فرماندار اســفراین گفت: ســتاد مدیریــت بحران  از 
تجربیات و الگو های موفــق در حوزه مدیریت بحران 
بــرای افزایش آمادگی در این حوزه می تواند اســتفاده 

کند.

بنیاد برکت ۵۰۰ میلیارد ریال 
وام اشتغالزایی به روستاییان 

خراسان شمالی داد
 مجری طرح های اشــتغالزایی بنیاد برکت در خراسان 
شــمالی گفت: این نهاد در ۹ ماه امســال 5۰۰ میلیارد 
ریال تســهیلات به هزار و ۱5۰ طرح اشتغالزا در زمینه 
های صنایع دســتی، پرورش قــارچ، گل های زینتی، 

پرورش بوقلمون و خدمات فنی پرداخت کرد.
جواد عبدی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با بیان اینکه 
این میزان تســهیلات در ۸5 روســتای استان پرداخت 
شده اســت، افزود: هم اینک نیز ۷۴۰ طرح اشتغالزایی 
اجتماع محور دیگر در روســتاهای خراســان شــمالی 
شناسایی و به بانک های عامل برای دریافت تسهیلات 

معرفی شده است.
وی افزود: این تسهیلات اشــتغالزایی به افراد توانمند 
روستایی که میزان آن بســتگی به نوع اشتغال دارد با 
سود چهار درصد و بازپرداخت پنج ساله اعطا می شود.

وی با اشاره به تشــکیل 65 صندوق پشتیبان کسب و 
کار نیز در روستاهای استان، یادآور شد: این نهاد پارسال 
نیز 56۷ میلیارد ریال تســهیلات به هزار و ۴5۲ طرح 

اشتغالزایی روستایی استان پرداخت کرد.
بنیاد برکت بر اســاس رهنمودهای رهبر معظم انقلاب 
و بــا حمایــت ستاد اجرایــی فرمان حضرت امام)ره( 
تاسیس شده است و در زمینه های آموزشی، بهداشتی،  
برق رسانی، آبرسانی، مخابراتی، فرهنگی،  آبخیزداری و 

دامپروری فعالیت می کند.

۹3 نیروی سازمان پسماند در 
شهرداری بجنورد تعیین تکلیف 

می شوند
 رئیس شــورای اسلامی شهر بجنورد گفت: ۹۳ نیروی 
سازمان پسماند استان در بدنه شهرداری بجنورد تعیین 

تکلیف می شوند.
جمشــید عین بیگی،  در حاشیه بیست و نهمین جلسه 
رســمی شورای شــهر در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
اینکه رفع ابهامات در رابطه با نیروهای سازمان پسماند 
اســتان امروز با حضــور مدیرکل دفتر امور شــهری 
اســتانداری انجام شــد، اظهار کرد: بر این اساس قرار 
اســت نیروهای سازمان پســماند در شهرداری بجنورد 

مدیریت شود.
وی افزود: سازمان پســماند خراسان شمالی، مجموعه 
ای متشکل از چهار شهرداری استان بود که 5۱ درصد 
از به شــهرداری بجنورد تعلق داشــت و دچار تغییر و 

تحولات شد.
وی ادامه داد: ســازمان پســماند خراســان شمالی در 
نهایت منحل و 5۱ درصد ســهم شهرداری بجنورد به 
نام مدیریت شهری مرکز استان شد. در ادامه نیز سهم 
ســایر شهرداری های استان با بدهی های آن ها صاف 
و به نام شــهرداری بجنورد در آمد تا نهایتا شــهرداری 
بجنورد مالک سازمان پسماند استان باشد و به سازمان 

پسماند شهرداری بجنورد تغییر نماید.
عین بیگی با بیان اینکه براســاس اعلام استانداری، ۹۳ 
نیرو باید در بدنه شــهرداری تعیین تکلیف شوند، ادامه 
داد: وضعیت قرارداد این نیروها براســاس شرایط قبل 
خواهد بود و تغییری اعمال نمی شــود اما همچنان باید 
برای نحوه انعقاد آن جلســات تخصصی برگزار شود تا 
در این اوضاع مالی نامناسب، کمترین بار مالی بر دوش 

شهرداری بجنورد قرار گیرد ...
رئیس شورای اسلامی شهر بجنورد با اشاره به بررسی 
دفترچه عوارض محلی ۱۴۰۱، افزود: در خصوص مبلغ 
عوارض و خدماتی که شهرداری ارائه می کند باید گفت 
و گــو کنیم تا یا تصمیم به افزایش آن ها برای ســال 
آینــده بگیریم یا آن ها را ثابت نگه داریم که البته هنوز 
تصمیم گیری نهایی در این خصوص انجام نشده و پس 

از تصمیم نهایی اطلاع رسانی خواهد شد.

خبر خبر

 اســتاندار خراســان شــمالی بــا اشــاره بــه افزایــش 
آمــار تصادفــات در ایــن اســتان گفــت: گــره 
ــارات  ــه اعتب زدن امــور مــردم خراســان شــمالی ب

ــت. ــته نیس شایس
ــه  ــتین جلس ــژاد در نخس ــین ن ــا حس ــد رض محم
شــورای راهبــری وضعیــت تصادفــات اســتان کــه 
ــرد:  ــد، اظهارک ــزار ش ــتانداری برگ ــل اس در مح
بــروز تصادفــات جــاده ای و درون شــهری در 
ایــن اســتان بــه علــت کمبــود اعتبــارات بــه هیــچ 
ــش  ــل افزای ــر عام ــت و اگ ــی نیس ــه پذیرفتن وج
ــد  ــت بای ــار اس ــود اعتب ــتان کمب ــات در اس تصادف
ــذب  ــده، ج ــه ش ــوی ک ــر نح ــه ه ــار ب ــن اعتب ای
شــود.وی بــا بیــان اینکــه اگــر یکــی از راه هــای 
ــع  ــاد موان ــهری ایج ــات درون ش ــش تصادف کاه
ــد  ــه بای ــتگاه مربوط ــزود: دس ــت، اف ــی اس فیزیک
ــی  ــر آن را اجرای ــد و اگ ــام ده ــر را انج ــن ام ای

ــد. ــد ش ــی وارد خواه ــتگاه قضای ــد دس نکن
ــی لازم  ــم افزای ــر ه ــه داد: اگ ــژاد ادام ــین ن حس
ــتان  ــس اس ــی و پلی ــای اجرای ــتگاه ه ــن دس بی

وجــود داشــته باشــد در ایــن صــورت شــاهد 
ــود ــم ب ــات خواهی ــار تصادف ــش آم کاه

وی اظهارکــرد: بایــد نســبت بــه آمــار تصادفــات، 

همــگان حســاس باشــند لــذا نیازمنــد ارائــه طــرح 
هــای پختــه و جامــع بــرای ایــن حــوزه هســتیم .

ــر  ــد ب ــا تاکی ــتان ب ــت در اس ــی دول ــده عال نماین

ــوزه  ــاع ح ــود اوض ــه بهب ــبت ب ــد نس ــه بای اینک
تصادفــات اقدامــات لازم را انجــام داد، خاطــر 
ــتحکمی  ــل مس ــارات دلی ــود اعتب ــرد: نب ــان ک نش
بــرای عــدم ادامــه کار نیســت زیــرا اولویــت اصلــی 
ــی در  ــا ایمن ــردم و ارتق ــان م ــت از ج ــد مراقب بای

ــد . ــا باش ــیر ه ــام مس تم
حســین نــژاد بــا تاکیــد بــر اجرایــی شــدن 
ــن  ــام ای ــت: تم ــری گف ــورای راهب ــات ش مصوب
ــچ  ــذا هی ــت ل ــتان اس ــدید اس ــاز ش ــات، نی مصوب
دســتگاه اجرایــی حــق قصــور در عــدم اجــرای آن 
را نــدارد در ایــن صــورت برخــورد قضایــی صــورت 
ــت . ــان هاس ــان انس ــئله ج ــرا مس ــرد زی می گی

هوایــی معــاون عمرانــی اســتانداری خراســان 
شــمالی نیــز در ادامــه ایــن جلســه گفــت: در 
شــهرهای ایــن اســتان حتــی یــک دوربیــن پــلاک 

ــدارد. ــود ن ــوان وج خ
ــن  ــت دوربی ــورد هش ــهرداری بجن ــزود: ش وی اف
را طــی چنــد ســال گذشــته خریــداری کــرده امــا 

ــی یکــی از آن هــا را نصــب نکــرده اســت. حت

استاندار:

گره زدن امور مردم خراسان شمالی به اعتبارات، شایسته نیست

حجت الاســلام رضا نوری گفت: شهید سلیمانی 
یــک فرد نبود، بلکه فراتــر از این ارزش ها، یک 
مکتب بود که باید یادش را زنده نگه داشت و این 
فرهنگ و ارزش به یادگار مانده را در بین جوانان 

ترویج و تبیین کرد.
حجت الاســلام رضا نوری، نماینده ولی فقیه در 
خراســان شــمالی پیش از ظهر امروز در مراسم 
بزرگداشت دومین ســالگرد شهادت سردار قاسم 
ســلیمانی  با بیان اینکه ترس از شهید سلیمانی 
همواره در وجود دشــمنان جاری اســت، اظهار 
داشــت: فرماندهان نظامی آمریــکا عکس این 
شخصیت بزرگ را در اتاق داشتند و همواره برای 

مقابله با آن برنامه ریزی می کردند.
وی ادامه داد: مراســم شهادت این شهید بزرگوار 
چنان با شکوه و استقبال مردم برگزار شد که سه 
روز عزای عمومی برای شهادت این شهید بزرگ 
نشان از اهمیت این واقعه داشت و رهبری معظم 
انقلاب ایشان را شــهیدی شجاع و مدبر خطاب 

کرد که در تاریخ بی سابقه بوده است.
نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی افزود: شهید 
سلیمانی یک فرد نبود، بلکه فراتر از این ارزش ها، 
یک مکتب بود که باید یادش را زنده نگه داشت 

و ایــن فرهنگ و ارزش به یادگار مانده را در بین 
جوانان ترویج و تبیین کرد.

وی با اشــاره به اینکه مکتب شــهید ســلیمانی 
ویژگی های خاص و منحصــر به فردی دارد که 
اجرای آن می تواند یک ملت را احیا و باعث رشد 
و حرکت آن شــود، گفت: مکتب شهید سلیمانی 
بــا ایده، خلاقیت و جهان بینــی همراه بود و این 
مکتب با تدبیر و قاعده پیش می رفت و در این راه 

جانفشای ها و رشادت ها هزینه شد.
امــام جمعه بجنورد ادامه داد: الگوگیری از مکتب 
سردار ســلیمانی رشــد فردی و اجتماعی در پی 

خواهد داشت.
حجت الاســلام نوری به سه عنصر مهم مکتب 
شهید سلیمانی اشــاره کرد و گفت: عشق به خدا 
و توحید، عشــق به ولایت و رهبری و عشق به 
مردم ســه عنصر مهم مکتب شــهید حاج قاسم 

سلیمانی است.
امام جمعه بجنــورد با بیان اینکــه همه زندگی 
شهید سلیمانی در این سه عنصر خلاصه می شود، 
تصریح کرد: عبادات، مناجات و اخلاص شــهید 
سلیمانی کاملًا بی ریا و بر اساس عشق به معبود 
بــود و کار کــردن در راه خدا برایش خســتگی 

نداشت.
وی در خصوص عشــق به ولایــت و رهبری در 
مکتب شهید ســلیمانی نیز افزود: شهید سلیمانی 
از عشق اهل بیت به عشق ولایت رسید و در آن 
ذوب شد و خود را سرباز ولایت می دانست و واقعاً 

این چنین بود.
حجت الاسلام نوری تصریح کرد: شهید سلیمانی 
مردم ایران، عراق و ســوریه را بســیج کرد تا در 
مقابل داعش و اســتکبار بایســتند؛ اگر شــهید 
ســلیمانی نبود ما اکنــون با کشــورهای ظالم، 

همسایه بودیم.
مراسم بزرگداشت دومین ســالگرد شهادت حاج 

قاسم سلیمانی در خراسان شمالی
 مراسم بزرگداشت دومین سالگرد شهادت سپهبد 
شــهید حاج قاسم سلیمانی در مصلی امام خمینی 
)ره( بجنورد با حضور مردم و مسئولان برگزار شد.

  فرمانده نیروی انتظامی خراســان شــمالی با اشاره 
به افزایش وقوع تصادفات در اســتان گفت: خراسان 
شمالی بابت افزایش وقوع تصادفات کارت زرد گرفت.

سردار ســعید مطهری زاده در جلسه شورای راهبری 
وضعیت تصادفات اســتان که امــروز ۱۳ دی ماه در 
استانداری برگزار شــد، اظهار کرد: وضعیت خراسان 

شمالی در زمینه رخداد تصادفات اصلا خوب نیست.
وی افــزود: نیروی انتظامی تمــام وقت خود را برای 
کاهش آمار تصادف در این استان گذاشته اما نواقص 

در این استان زیاد است.
ســردار مطهری زاده با اشــاره به اینکه برای کاهش 
آمار تصادفات در این استان مصوبات زیادی نیز وجود 
داشــته اســت، ادامه داد: اما تعدادی از این مصوبات 
به مرحلــه اجرا درنیامده و یکی از مشــکلات ما در 
همین موضوع است.وی تصریح کرد: به عنوان مثال 
شــهرداری بجنورد از سال ۹5 هشت دستگاه دوربین 

ثبت تخلف خریداری کرده اما با وجود داشتن مصوبه 
هنوز این امر به مرحله اجرایی نرسیده است.

این مقام مسئول تاکیدکرد: اگر بخواهیم آمار تصادف 
در این استان کاهش یابد باید همه دستگاه های ذی 

ربط با یکدیگر همکاری لازم را داشته باشند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر خراسان شمالی جزو 
پنج استان نخست حادثه خیز در زمینه وقوع تصادفات 

در سطح کشور است.
فرمانده نیروی انتظامی خراسان شمالی گفت: در این 
استان باید نقاط حادثه خیز در معابر و جاده ها، حذف 

و اصلاح هندسی در آنها انجام شوند.
وی با اشــاره به پیش رو بودن شروع سفرهای نوروز 
۱۴۰۱، تاکیدکــرد: درصورتیکه بــرای رفع علل بروز 
تصادفات در استان اقدامات جدی در دستور کار قرار 
نگیرد، در آینده پیش رو کارت زرد استان، کارت قرمز 

خواهد شد.

 نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی:

مکتب به جا مانده از سردار سلیمانی را باید در بین جوانان ترویج و تببین کرد

فرمانده نیروی انتظامی استان:

خراسان شمالی بابت افزایش وقوع تصادفات کارت زرد گرفت
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وزیر کار: هنوز هم می توان با 
یک میلیون تومان شغل ایجاد 

کرد
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ســه سال 
پیش مطــرح کردیم که با یک میلیون تومان هم 
می شود شغلی ایجاد کرد و اکنون با وجود گذشت 
چند ســال و گرانی مواد اولیه هنوز هم می توان با 

یک میلیون تومان شغلی را ایجاد کرد.
حجت الــه عبدالملکی روز دوشــنبه ۱۳ دی ماه 
در بازدید از نمایشــگاه مشاغل مهارت محور کم 
ســرمایه که در مرکز تربیت مربی ســازمان فنی 
حرفه ای البرز برگزار شد، گفت: در دولت سیزدهم 
ســازمان آموزش فنی و حرفه ای اتفاقات بســیار 
عالی را بــرای افزایش مهارت آمــوزی رقم زده 
از جمله اینکه دوره صدور مجوز آموزشــگاه های 
مهارتی آزاد از هشــت ماه به سه روز کاهش پیدا 
کرده است و اگر همکاران نتوانند رسیدگی کنند، 
سامانه به صورت خودکار سه ماهه مجوز را صادر 

می کند.
وی با اشــاره به اینکه می توان با سرمایه کم هم 
شــغل ایجاد کرد، گفت:  سه ســال پیش مطرح 
کردیم که با یک میلیون تومان هم می شود شغلی 
ایجاد کرد و اکنون با وجود گذشــت چند سال و 
گرانی مواد اولیه هنوز هم می توان با یک میلیون 
تومان شغلی را ایجاد کرد اگر چه با سرمایه بیشتر 

می توان کارهای بهتری انجام داد.
وی افزود: در این نمایشــگاه ۱۲۰ شــغل از ۴۳۰ 
شغل که با سرمایه یک تا ۱۰ میلیون تومان قابل 
اجرا بوده و کم ســرمایه بر و مهارت محور هستند 
معرفی شده اســت. اگر آموزش مهارت را توسعه 
بدهیم و بتوانیم مهارت محــوری را ترویج کنیم 
می توانیم مشاغل زیادی را بدون احتیاج به سرمایه 

بالا ایجاد کنیم.
وی با بیان اینکه مشــاغل نوین نیز رو به رشد و 
پیشرفت هستند، تصریح کرد: با این وجود می توان 
گفت آینده خوبی در زمینه اشتغال مهارت محور و 
مشاغل خانگی قابل تصور است. در بخش صنعت 
هم در وزارت صنعت، معدن و تجارت فعالیت های 
خوبی برای توســعه ســرمایه گــذاری در بخش 
صنعتی و راه انــدازی کارخانه های تعطیل و نیمه 
تعطیل و نیمه ساز در حال انجام است که همه این 
موارد به معنی توسعه کسب و کار در کشور است.

به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تسهیلات 
تکلیفی در بودجه ۱۴۰۰ در قالب تبصره ۱6 و ۱۸ 
داده شده که پیگیری برای تسهیل و پرداخت آن 

در حال انجام است.
وی با اشاره به اینکه تسهیلات از وام های خرد تا 
وام های چند صد میلیونی را در برمی گیرد، گفت: 
برای ســال ۱۴۰۱، براساس مصوبه شورای عالی 
اشتغال  ۱6۰ هزار میلیارد تومان برای تسهیلات 
اشــتغال و انواع کسب و کارهای اشتغال محور در 
نظر گرفته شده که بعد از تصویب قانون بودجه به 

تصویب دولت رسیده و عملی می شود.
وی تاکید کرد: در دولت جدید تاکید بر اســتفاده 
از ظرفیت مشاغل کم ســرمایه مهارت محور  و 
خانگی به جای مشــاغل صرفاً صنعتی اســت و 

امیدواریم بار زیادی از اشتغال کشور را رفع کند.

عضو اتاق بازرگانی تهران:
ما هم با تک نرخی شدن ارز موافقیم 

ولی همه جوانب سنجیده شود
 عضو اتــاق بازرگانی تهران می گویــد تغییر در 
سیاست های ارزی تبعات مثبت و منفی خاص خود 
را خواهد داشت و باید برای جلوگیری از ضربه به 

بدنه تولید اقدامات لازم انجام شود.
عبــاس آرگون در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: 
بخش خصوصی در ســه سال گذشته بارها اعلام 
کرده که سیاســت ارز چند نرخــی نه تنها به نفع 
اقتصاد ایران نیست که اثرات منفی گسترده ای بر 
بخش های مختلف می گذارد و از این رو ما مدافع 

تک نرخی شدن ارز هستیم.
وی با بیان این که عبــور از ارز چند نرخی نیاز به 
برنامه ریزی دقیق دارد بیان کرد: ارز ۴۲۰۰ تومانی 
در ســال های گذشــته برای تعدادی از کالاهای 
اساســی در نظر گرفته شده بود که متاسفانه تاثیر 
چندانی بر ســفره مردم یا پایین نگه داشتن قیمت 
تمام شده کالاها نداشــت. با این وجود اما حذف 

این ارز نیاز به برخی پیش نیازهای مهم دارد.
عضو اتاق بازرگانی تهران با اشاره به اهمیت نگاه 
دوجانبه در تغییر سیاســت های ارزی توضیح داد: 
در کنار مصرف کننده نهایی تغییر در سیاست های 
ارزی می تواند بر اقدامــات واحدهای تولیدی نیز 
تاثیر بگذارد. اگر حذف ارز ترجیحی موجب افزایش 
تورم شــود این موضوع خود را در بالارفتن بهای 
تمام شــده کالاهای تولیدی نیز نشان می دهد و 

همین امر هزینه تولید کنندگان را بالا می برد.
آرگــون ادامه داد: برای جلوگیری از فشــار جدید 
بر تولیدکننــدگان باید تلاش کرد راهی در جهت 
حمایت از فعالان اقتصادی پیش بینی شود. تولید 
کنندگان ایرانی در ســال های گذشته با فشارهای 
مختلفی مواجه بوده اند و اگر بنا باشد که بار تغییر 
در سیاست های ارزی فشار جدیدی را به آنها وارد 

کند قطعا شرایط سخت تر خواهد شد.
وی با بیان این که حمایت از آســیب های احتمالی 
تک نرخی شــدن ارز اهمیت فراوانی دارد تشریح 
کرد: از سویی حمایت مستقیم از اقشار کم درآمد 
بــرای تامین نیازهایشــان به عدالــت اقتصادی 
نزدیک تر اســت و از سویی دیگر باید تلاش شود 
که تولید کنندگان نیز در این مســیر آسیب نبینند. 
یکی از مشــکلات اصلی ارز چند نرخی بالارفتن 
التهاب در صورت حــذف آن خواهد بود که البته 
این اقدام درســت بایــد با رعایت تمــام جوانب 

پیگیری شود.

خبر

در حالی اجرای قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده آغاز شده که شاهد 
موج جدید افزایش قیمت در برخی کالاها بعد از صدور بخشنامه های 

اجرایی این قانون از سوی سازمان امور مالیاتی هستیم.
قانــون جدید مالیات بر ارزش افــزوده در 5۷ ماده بعد از تصویب در 
مجلس شــورای اســلامی در تاریخ ۱۷ تیر ماه  توســط محمد باقر 
قالیباف به حســن روحانی رئیس جمهور وقت برای اجرا ابلاغ شــده 
بود. تاریخ اجرای این قانون ۱۳  دی ماه اعلام شــده بود. مهمترین 
بخش هایــی که در قانون دائمی مالیات بــر ارزش افزوده تغییر پیدا 
کرده است مالیات کالاهای خاص، جریمه ها، انتقال و توزیع مالیات ها 
و بخشــی از دادرسی مالیاتی  اســت که عموم اصلاحات نیز به نفع 
مودیــان مالیاتی یا فعالان اقتصادی اســت. همچنین در این قانون 
خود طلا مشــمول مالیات نخواهد بود. در مورد طلا این اســتدلال 
مطرح می شــود که از بین نمی رود و مصرف نمی شــود؛ بنابراین از 
آنجایی که این مالیات نیز مالیات بر مصرف محســوب می شــود، با 
این اســتدلال مجلس پذیرفت که خود طلا را از شــمولیت مالیات 
خارج کند. اما مصنوعات طلا نســبت به اجرت، حق العمل و ســود 
خود مشمول مالیات خواهند بود، اما شمش طلا مشمول نمی شود. در 
قانون جدید، مناطق آزاد جزء محدوده اجرایی قانون مالیات بر ارزش 
افزوده شــدند و معافیت مناطق آزاد نسبت به مالیات بر ارزش افزوده 

حذف شده است.
در همین خصوص محمد مسیحی معاون درآمدهای مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی  جمعه ۱۱ دی اعلام کرد: بر اساس جزو ۱۳ بند ب ماده 
۹ قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده، خدمات حمل و نقل اعم از بار 
و مســافر درون و برون شهری و بین المللی جاده ای، ریلی و دریایی 
از پرداخــت مالیات بر ارزش افزوده معاف اســت. اما خدمات حمل و 
نقل هوایی اعم از بار و مســافر به نرخ ۹ درصد مشــمول مالیات بر 

ارزش افزوده است.
 افزایش ۴ درصدی هزینه سفرهای هوایی

بر اســاس قانون دائمی مالیات بــر ارزش افزوده بخش حمل و نقل 
هوایی از بامداد امروز دوشــنبه ۱۳ دی ماه مشــمول مالیات بر ارزش 
افزوده شــد. در پروازهای داخلی مجموعــاً ۴ درصد و در پروازهای 
خارجی ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده تعلق می گیرد که با توجه به 
رقمی که نرخ فــروش بلیت پروازهای خارجی دارد، این پایه مالیاتی 

سبب می شود تا دسترسی مردم به سفرهای خارجی کاهش یابد؛
گفتنی اســت، از آنجایی که بر اساس قانون جدید، 5 درصد عوارض 

شــهرداری ها از بلیت پروازهای داخلی حذف شــده و به جای آن ۹ 
درصــد مالیات بر ارزش افزوده به بلیت هواپیما افزوده می شــود، در 
عمــل ۴ درصد به نرخ بلیت پروازهای داخلی از بامداد دوشــنبه ۱۳ 

دی تعلق می گیرد.
بــا توجه به اینکه پروازهای خارجی تا پیــش از این از مالیات معاف 
بودنــد، از ۱۳ دی ماه ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده به هزینه بلیت 
پروازهای خارجــی اعم از ایرلاین های ایرانی یــا غیر ایرانی اضافه 

خواهد شد.
این در حالی اســت که عوارض خروج از کشــور نیز هنگام دریافت 
کارت پرواز از مســافران پروازهای خارجی دریافت می شــود که بر 
اساس قانون بودجه امســال )۱۴۰۰( از نخستین خروج ۴۰۰، دومین 

خروج 6۰۰ و سومین خروج و بالاتر از آن، ۸۰۰ هزار تومان عوارض 
خروج از کشور دریافت می شود.

خروج طلا از سیستم  مالیات بر ارزش افزوده
ابراهیــم محمد ولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: از ۱۳ 
دی مــاه قانون مالیات بر ارزش افزوده اجرایی و طلا از سیســتم آن 
حذف می شــود، اما تا این تاریخ روند معاملات به روش قبل محاسبه 

می شود.
 از تاریخ مذکور در فاکتور خرید طلا تنها اجرت مشــمول مالیات بر 
ارزش افزوده خواهد شــد و به نظر می رسد این روش به نفع مردم و 
فروشندگان بازار طلاست. حذف مالیات بر ارزش افزوده از طلا، بازار 

این کالا را گرم می کند.

گفتنی اســت، پیش از این ۹ درصد مالیات بــر ارزش افزوده از کل 
فاکتور دریافت می شــد. اما حــالا اصل طلا از پرداخــت مالیات ۹ 
درصدی معاف شــده و فقط اجرت ســاخت و سود مشمول مالیات ۹ 

درصدی می شود.
کالاهای جدید مشــمول مالیات ارزش افزوده شدند/ از محصولات 

کشاورزی فراوری نشده تا برنج و روغن خوراکی وارداتی
گمرک جمهوری اســلامی ایران از تاریخ اجرای قانون مکلف است 
در مبادی ورودی گمرکــی از کالاهای موضوع جزء های )۱(، )۳( و 
)5( به شــرح ذیل، مالیات و عوارض ارزش افزوده با نرخ استاندارد ۹ 

٪ وصول کند.
جزء )۱(: کلیه محصولات کشــاورزی فرآوری نشــده مشــتمل بر 
محصولات خــام زراعی و باغی، گیاهان دارویی، محصولات مرتعی، 
محصولات جنگل)از جمله چــوب خام(، محصولات گلخانه)از جمله 

سبزی، صیفی، گل و گیاه و انواع قارچ(
تبصــره - فعالیت های مربوط به مراحل بســته بنــدی، انبارداری 
و نگهــداری محصــول در دمــای مناســب در ســردخانه، انجماد 
محصول)شامل ســردخانه(، پاک کردن، درجه بندی، بوجاری بذور، 
پوست گیری مانند شالی کوبی، شستشو، تمیزکاری، تفکیک، همگن 
سازی، خشــک کردن انواع محصولات مانند چای، کشمش و خرما 
با روشــهای مختلف، تفت دادن، مانند پخت نخود و پنبه پاک کنی، 
فرآوری محصولات کشاورزی محسوب نمی شود. ارائه خدمات مزبور 

به محصولات کشاورزی مشمول مالیات و عوارض فروش نیست.
جزء )۳(: بذر، نشاء،  نهال، سم و کود

جزء )5(: کالاهای زیر:
۱-5 -شیر، پنیر و ماست 

۲-5 -تخم ماکیان
۳-5-آرد و نان

۴-5 -انواع گوشت و فرآورده های گوشتی مطابق با فهرستی که هر 
سال وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تا پایان دی ماه برای 

اجرا در سال بعد به این سازمان ارسال می کند.
5-5 -برنج، حبوبات، سویا و پروتئین سویا

6-5 -انواع روغن های خوراکی، اعم از گیاهی و حیوانی
۷-5 -شیر خشک مخصوص تغذیه کودکان

۸-5-تخم مرغ نطفه دار و تبدیل آن به جوجه یک روزه

اعلام فهرست کالاهای اساسی مشمول مالیات جدید 

موج گرانی کالاهای اساسی در راه است؟

با نزدیک شــدن به موعد قانونی یک ساله پیاده 
سازی درگاه ملی مجوز های کشور مطابق قانون 
ماده ۷ سیاســت های اجرایــی اصل ۴۴ مصوب 
بهمن ۹۹؛ مشخص خواهد شد که وزارت اقتصاد 
در پیگیری حل مشــکل مردم در مواجهه با پیچ 
و خم فرایند های اداری واقعی است یا اهل وعده 
دادن اســت. قانون راهکار درســتی را در نظر 
گرفته است، اما این راهکار قطعا با مقابله شدید 

دستگاه های اجرایی همراه است.
 اهمیــت مســئله مجوز های کســب وکار ها بر 
همگان مشــخص است. قانونگذاران از سال ۸6 
با تصویب ماده ۷ سیاست های اجرایی اصل ۴۴، 
تلاش خود را برای حل این مسئله شروع کردند. 
نمایندگان  پرداخت جســته وگریخته  باوجود  اما 
مجلــس و دیگر سیاســتگذاران، این مســئله 
کماکان از جدی ترین موانع بر سر راه کارآفرینان 

محسوب می شود.
مجوز های  گرفتــه،  بررســی های صورت  بنابر 
کســب وکار از دو طریق برای متقاضیان ایجاد 
مشکل می نماید. اول، مقررات اضافی و مزاحم و 

دوم، سختی فرآیند های اداری اخذ مجوز.
مقررات زائد کسب وکار، گستردگی بسیار زیادی 
دارد و این مقررات زائد ریشــه های متعددی از 
قبیل بی سوادی، کندی دستگاه ها، تعارض منافع، 
حفظ قدرت دســتگاه و... دارد. بــرای مقابله با 
مقررات زائد باید به صورت جداگانه مورد بررسی 

قرار گیرد.
از معروف ترین کســب وکار هایی که به مقررات 
زائد آن ها در رســانه ها و مراکــز تصمیم گیری 
به صورت جدی پرداخته شــده است می توان به 
وکالت، داروخانه، کارگزاری بورس و سردفتری 

اشاره کرد.
باوجــود تمرکز بر حــذف مقررات زائــد نباید 
فراموش کرد که بســیاری از مردم در پیچ و خم 
ادارات دولتی گیر می کنند. دستگاه های دولتی در 
سخت کردن فرآیند های صدور مجوز، امتیاز های 
قابل توجهی به دست می آورند. برای مثال برخی 
از کارمنــدان، گــره خــوردن کوچک ترین کار 
متقاضیان به تایید خود را مایه اخذ زیرمیزی قرار 
می دهند یا با ایجاد شــدن صف متقاضیان، بازار 
دور زدن صــف راه می افتد و مــوارد متعددی از 

این قبیل.
در حالــت کلی ایده بســیاری از افراد برای حل 

این مسئله، الکترونیکی کردن فرآیند های صدور 
مجوز اســت. اما این راهکار در تمام درگاه های 
پیاده شــده به حالت عکس خــود به کار گرفته 
شــده اســت و نه تنها کارآمدی لازم را نداشته 
اســت بلکه گره ای بر مردم افزوده اســت، زیرا 
مردم مجبورند ابتدا مدارک خود را در درگاه های 
الکترونیکــی بارگــذاری نمایند و ســپس برای 
پیگیــری اجــرای کار خود، بــه اداره مذکور به 

صورت حضوری مراجعه کنند.
در واقع ضعف اساســی درگاه های فعلی در این 
اســت که همان ســاختار اجرایی سابق را بدون 
تغییری، در فضای مبتنی بر اینترنت پیاده سازی 
کرده اند. درصورتی که بایســتی کارکرد انســان 
در این سیســتم به حداقل برســد و اقل کارکرد 
این سیســتم باید به نحوی باشد که آزادی عمل 
کارمنــدان برای تایید یا عدم تایید تقاضای افراد 

به کمترین میزان باشد.
اما بنا به دلایل مختلف، رؤســای دستگاه های 
اجرایــی علاقه ای ندارند که آن گونه که شــاید 
و باید دولت الکترونیــک را اجرا کنند و در واقع 
همان مسیر قبلی ادارات را بر بستر اینترنت پیاده 
سازی می کنند. به این طریق راه کارمندان فاسد 
برای گره زدن منافع شــخصی خود بر ســر راه 

کارآفرینان مطابق گذشته باز است.
راهکار واقعی پیاده ســازی دولــت الکترونیک 
در تعطیــل کردن تمام درگاه هــای الکترونیکی 
صدور مجــوز و تجمیع تمام آن ها در درگاه ملی 
مجوز های کشور اســت. به این ترتیب که برای 
هر کسب وکار یک فلوچارت صدور مجوز مطابق 
احکام و قوانین تمامی دستگاه های ذیربط ایجاد 

شده و تمامی فرآیند لازم برای صدور مجوز های 
آن کســب وکار از ابتدایی ترین گام تا آخرین گام 
در همان درگاه توســط کارمندان دســتگاه های 
مختلف انجام شــود.با توجه به اینکه درگاه ملی 
مجوز های کشــور ذیل مرکز ملی پایش و بهبود 
محیط کســب وکار وزارت اقتصاد است، می توان 
انتظار داشت که این درگاه بدون در نظر گرفتن 
منافع شخصی و ســازمانی دستگاه های اجرایی 

این سازوکار را پیاده سازی کند.
ضمــن اینکه قوانین بســیار کارآمــدی در این 
راســتا وجود دارد که به همــان دلایلی که ذکر 
شد، دســتگاه ها علاقه ای به اجرا و پیاده سازی 
آن ها در درگاه های صدور مجوز خود ندارند؛ لذا با 
تجمیع درگاه های متعدد در درگاه ملی مجوز های 
کشــور، می توان انتظار داشــت که قوانین فوق 
پیاده سازی شــوند. از جمله این قوانین کارآمد 
و مترقی می توان به موافقت خاموش اشاره کرد. 
به این نحو که هر دســتگاهی که اســتعلام یا 
درخواستی را ظرف مدت مشخصی پاسخ ندهد، 
به صورت خودکار، درخواســت فوق با نظر مثبت 
دستگاه مذکور در نظر گرفته می شود و مشکلی 
برای ادامه مسیر اخذ مجوز قانونی خود نخواهد 

داشت.
ضمن اینکه با تجمیــع فرآیند های صدور مجوز 
در درگاه ملی مجوز های کشــور، تمام اقدامات 
دســتگاه های اجرایــی زیر ذره بین نهاد ســوم 
بی طــرف می رود و بــه این صــورت می توان 
گلوگاه هــای گیر افتادن کار مردم را شناســایی 
کــرد. برای مثــال اگر دســتگاهی درصد قابل 
توجهی از تقاضا های خود را رد کند، مورد توجه 

مرکز ملی پایــش و بهبود محیط کســب وکار 
وزارت اقتصاد قرار می گیرد و باتوجه به صلاحیت 
قانونی هیات مقــررات زدایی می توانند عملکرد 
دســتگاه مذکور یا ثحت و کارآیی قوانین آن را 

مورد بازبینی قرار دهند.
همچنین با پیاده سازی فلوچارت مجوز ها برای 
هر کســب وکار و در نظر گرفتن تعداد محدودی 
آیتم برای اظهار نظر کارشــناس دســتگاه نظر 
دهنده، راه ورود کارمندان دســتگاه ها به موارد 
غیرقانونی منع می شــود. همچنین بر این بستر 
می توان انتظار داشت که استعلام حرائم و دیگر 
موارد الکترونیکی شوند و الزامات هیات مقررات 
زدایی بر دستگاه های مختلف جهت الکترونیک 
کردن حرائم را خود همان مرکز می تواند اعمال 

نماید.
قطعا دســتگاه های اجرایی مقاومت بسیار زیادی 
در برابــر تجمیــع و متحد کــردن درگاه های 
الکترونیکی در یک درگاه ذیل وزارت اقتصاد از 
خود نشــان می دهند، اما واقعیت امر این اســت 
که در ماده ۷ قانون سیاســت های اجرایی اصل 
۴۴ این مورد به صراحت بیان شــده اســت. در 
طــرح اصلاح مواد ۱ و ۷ سیاســت های اجرایی 
اصــل ۴۴، مصــوب بهمــن ۱۳۹۹، درگاه ملی 
مجوز های کشــور تنها مرجع رسمی مجوز های 
کشور محســوب می شود و درگاه های تخصصی 
مجوز کســب وکار باید درخواست متقاضیان را از 
درگاه ملــی مجوز های کشــور دریافت نمایند و 
مجوز های خود را پس از گذشــت یک ســال از 
این قانون تنهــا از طریق درگاه ملی مجوز های 

کشور انجام دهند.
در جای دیگری نیز قید شــده اســت که »کلیه 
دســتگاه های تخصصی مجوز )ملی-اســتانی( 
با حفظ موجودیت، مکلفند درخواســت و صدور 
مجوز خود را فقط از طریق درگاه ملی مجوز های 
کشــور انجام دهند.«طبق قانــون فوق و طرح 
وزارت  تسهیل مجوز های کســب وکار،  مصوب 
اقتصاد بایســتی بــرای برپایی چنیــن درگاهی 
هرچه زودتر خود را آماده کند. زیرا علاج واقعی 
خلاص کردن مردم از پیچ وخم مشکلات اداری 
اخد مجوز تنها همین راهکار اســت و لاغیر؛ و 
کوتاهی وزارت اقتصاد در این مسیر نشان دهنده 
ترس از فشــار دیگر دستگاه ها و جدیت نداشتن 

وزیر در این راه است.

قیمت برنج ایرانی در ماه گذشــته تا 55 درصد افزایش داشــته و در 
گزارش های رسمی قیمت بیش از 5۷ هزار تومان هم برای آن ثبت 

شده است.
به گزارش ایســنا، افزایش قیمت برنج در سال جاری همواره در هر 
ماه ثبت شد و گزارش های میدانی نشان داد که هر کیلو برنج ایرانی 

تا بیش از ۷۰ هزار تومان هم فروش رفته است.
این در حالی اســت که تازه ترین گزارش مرکز آمار ایران از وضعیت 
قیمت اقلام خوراکی در آذرماه نشــان می دهــد که افزایش قیمت 
برنج ایرانی نسبت به ماه مشــابه سال قبل 55.۳ درصد بوده است؛ 
به طوری که هر کیلو در آذرماه پارســال به طور متوسط ۳۳.۲ هزار 
تومان قیمت خورده ولی برای آذرماه امســال متوســط 5۱.6 هزار 

تومان اعلام شده است.
هر کیلو برنج ایرانی در آبان ماه به طور متوسط ۴۹.5 هزار تومان بوده 
و حداقل ۴۱.۲ هزار تومان و حداکثر 5۷.۱ هزار تومان در آذرماه برای 

آن گزارش شده است.

برنج خارجی ۱۹ درصد گران شد
در رابطه با وضعیت برنج خارجی نیز رشــد ۱۹ درصدی نســبت به 
آذرماه سال پیش دارد؛ به گونه ای که هر کیلو در آذرماه سال ۱۳۹۹ 
به طور متوسط ۲۳.۴ هزار تومان قیمت داشته که در آبان ماه امسال 

به ۲۷.۱ هزار تومان و در آذرماه به ۲۷.۹ هزار تومان رسیده است.
این در حالی است که هر کیلو برنج خارجی به طور حداقل ۲۴.۳ هزار 
تومان و حداکثر ۳۲.۱ هزار تومان در آذرماه قیمت خورده که نشــان 
می دهد نسبت به آبان ماه سال جاری سه درصد و در مقایسه با آذرماه 

پارسال ۱۹ درصد گران شده است.
افزایش واردات برنج

وضعیت واردات برنج هم در ســال جاری نشان می دهد که از ابتدای 
سال تا پایان آذرماه ۹5۸ هزار تن به ارزش ۸۱۸ میلیون دلار واردات 
صورت گرفته که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۳ درصد از لحاظ 

وزنی و ۱5 درصد ارزش افزایش دارد.
ایــن در حالی اســت که پیش تر  آمار گمرک نشــان داده بود که از 

ابتدای ســال تا ۱۹ آذرماه ۸۹۲.۸ هــزار تن به ارزش بیش از  ۷5۹ 
میلیون دلار ارزش داشــته اســت که براین اساس در ۱۰ روز پایانی 

آذرماه روند واردات برنج افزایش دارد.

امتحان بزرگ وزارت اقتصاد؛ بهبود واقعی محیط کسب وکار یا وعده های تو خالی وزیر؟

آخرین وضعیت برنج در گزارش های رسمی

خبر

فلفل های برگشت خورده سالم است
 رئیــس هیات مدیــره اتحادیه تعاونی هــای گلخانه داران با 
بیان اینکه فلفل های برگشــت خورده همگی ســالم هستند، 
گفت: خرداد امســال روســیه در نامه ای به صورت شــفاف 
دســتورالعمل های وارداتی و لیست ســموم مجاز را به ایران 
اعلام کرد ولی سازمان حفظ نباتات براساس استدلال اشتباه 
خود این نامه را سه ماه پیش خود نگه داشت و ترک فعل کرد.

محمد بلاغی در گفت وگو با ایســنا با بیان اینکه در خردادماه 
ســالجاری ســازمان فدرال نظارت بر حقوق مصرف کنندگان 
روسیه به سفارت ایران در  فدراسیون روسیه نامه ای را ارسال 
کردند و از آنجا نیز نامه را به دفتر امور بین الملل وزارت جهاد 
کشاورزی و سپس به ســازمان حفظ نباتات ایران فرستادند، 
گفت: در این نامه گفته شــده بود ایران باید برای محصولات 
صادراتی به روسیه طبق دستورالعمل های مشخصی عمل کند 
که این دســتورالعمل ها در سایت مشخصی قرار گرفته است. 
آنها لیست ســموم مجاز را در نامه ذکر کرده بودند و خواسته 

هایشان بسیار شفاف و روشن بود.
وی ادامــه داد: حتی این مورد نیز ذکر شــده بود که اگر قرار 
است از سمومی استفاده شود که در لیست آنها نیست بایستی 
این ســم در آزمایشگاه های آنها بررســی شود و اگر مشکلی 

نداشت در لیست سموم مجاز این کشور قرار گیرد.
رئیس هیات مدیره اتحادیــه تعاونی های گلخانه داران اضافه 
کرد: ســازمان حفظ نباتات متاســفانه براساس اینکه بررسی 
شناسایی مخاطرات سموم وظیفه ســازمان غذا و دارو است، 
این نامه را ســه ماه پیش خود نگه داشــت و اعلام کرد که 
بررســی مخاطرات و تاثیرات ســموم و تعیین تکلیف آن در 
محصولات تولیدی و غذایی در حیطه وظایف من نیســت؛ در 
حالی که تایید سموم و کیفیت و مجاز بودن آن وظیفه سازمان 

حفظ نباتات است.
وی بــا بیان اینکه بی توجهی به نامه  بــه این مهمی  نوعی 
ترک فعل است، گفت: این موضوع را در کمیسیون کشاورزی 
مجلــس مطرح کردیم. کمیســیون هــم آن را در نامه ای به 
رییس جمهور و رییس مجلس ابلاغ کرد. این تخطی از طرف 
سازمان بازرسی کشــور هم جرم تلقی شده است و ما نیز در 

روزهای آینده شکایت خواهیم کرد.
خسارت روزانه ۱۵۰ میلیارد تومان به گلخانه داران

بلاغی تصریح کــرد: این ترک فعل منجر به این شــده که 
روزانه به گلخانه داران  ۱5۰ میلیارد تومان خسارت وارد شود. 
از طرفــی تا پیــش از این  ۱۳ درصد فلفل روســیه را تامین 
می کردیم. محصولات ما از لحاظ کیفی جایگاه خوبی در بازار 
فدراســیون روســیه پیدا کرده بود و از بعضی رقبا نیز پیشی 
گرفته بودیــم ولی در حال حاضر علاوه بر مخدوش شــدن 
چهره صادراتی، خســارات زیادی به تولیدکنندگان وارد شده 

است.
وی در پاســخ به این ســوال که با توجه به توزیع فلفل های 
برگشــت خورده در داخل کشــور آیا این فلفل ها از سلامت 
کافی برخوردارند؟ گفت: هیچ ســم خطرناکی برای فلفل ها 
استفاده نشده اســت و همه محصولات برگشت خورده سالم 
هستند. کلیه سمومی که استفاده می شود به جز یک مورد آن 
همه دوره کارنس ۴۸ ســاعته دارند؛ یعنی بعد از ۴۸ ســاعت 
دیگر در محصــول باقی نمی مانند و این ســموم مورد تایید 

اتحادیه اروپا هستند.
بلاغی ادامه داد: علت برگشــت خوردن هم بالا بودن میزان 
سم در محصولات نیســت بلکه به نوع آن اشاره شده است؛ 
بنابراین محصولاتی که در بین مردم توزیع شــد کاملا سالم 
و مورد تایید آزمایشــگاه های روسی و از معتبرترین برندهای 
داخلی بود ولی به دلیل ممنوعیت در تاریخ ذکر شــده امکان 
ترخیص فراهم نشــد و بنا به تصمیم مالک بین مردم توزیع 

شد. 
رئیس هیات مدیره اتحادیه تعاونی های گلخانه داران  در پایان 
گفت: متاسفانه برخی علاقه دارند با ایجاد جو روانی از شرایط  
سوءاســتفاده کنند و فلفل ها را با قیمت پایین خریداری و به 

کشورهای دیگر صادر کنند.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

زارعی کشتان دبیر هیئت بولینگ 
،بیلیارد و بولس خراسان شمالی شد

با پیشــنهاد سرپرســت هیئت بولینگ ،بیلیارد و بولس 
خراســان شمالی و به اســتناد بند ۲ ماده ۱5 آئین نامه 
هیئت های ورزشــی اســتانی و شهرســتانی از سوی 
سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان اســتان، مهران 
زارعی کشــتان به ســمت دبیر هیئت بولینگ ،بیلیارد و 

بولس خراسان شمالی انتخاب شد.

نامه ای  که بانوان بدنسازی خراسان 
شمالی را نگران کرد

نامــه ای با امضاء معاون توســعه ورزش بانوان وزارت 
ورزش این روزها  در فضا مجازی در حال انتشــار است 
که بانوان بدنســازی و پرورش اندام خراسان شمالی نیز 
از نگرانی بابت این نامه از دیگر بانوان کشــور مستثنی 

نیستند.
به گــزارش خبرنگار ما در متن این نامــه که با امضاء 
مریــم کاظمی پور معاون توســعه ورزش بانوان وزارت 
ورزش بــه طور محرمانه به مدیران کل ادارات ورزش و 
جوانان اســتان ها ارسال شده از عدم صدور مجوز برای 
فعالیت بانوان فدراســیون پرورش اندام در رشــته های 

تحت پوشش خبر داده شده است.
معــاون توســعه ورزش بانــوان وزارت ورزش در ادامه 
افزوده اســت: هرگونه فعالیت بانــوان از قبیل برگزاری 
مســابقات، اردو های تدارکاتی، و مجوز برای دوره های 
مربیگری و داوری تا اطلاع ثانوی و تصمیم و  تصویب 

در مراجع ذیصلاح غیر قانونی است.
این نامه در تاریخ اول دی ماه ۱۴۰۰ نوشــته و منتشــر 
شده اســت و حال باید دید منظور از این نامه چیست و 

فعالیت بانوان و نتیجه این نگرانی ها چه خواهد شد.

سِــت دوم  در دیدار فینال  مقابل تیــم درب های اتوماتیک ریاضی 
شیروان دو ست پایانی را با موفقیت پشت سر گذاشت و جام قهرمانی 
را بالای ســر برد.رئیس هیئت والیبال خراســان شمالی در گفتگو با 
خبرنگار ما گفت: تیم والیبال آقایان منتخب جاجرم و شوقان توانست 
ســت نخست را با کســب نتیجه ۲5 بر ۲۲ پیروز به رختکن برود اما 
در ادامه با نتیجه ۲۲ بر ۲5 ست دوم را واگذار کرد.   اما ست سوم و 
چهارم به ترتیب با نتایج ۲5 بر ۲۱ و ۲5 بر ۱۸ به ســود تیم والیبال 
آقایان منتخب جاجرم و شــوقان به پایان رســید تا جام قهرمانی را 

به خانه خود ببرد.فرهاد قلی زاده افزود: در مســابقات رده بندی تیم 
باشگاه صادق انصراف داد و تیم آکادمی تکنیک برتر در جایگاه سوم 
قرار گرفت که در مجموع شــاهد حضورتیم هایی پر قدرت و توانمند 
در بخش مسابقات آقایان بودیم و رقابت های دوستانه و خوبی برگزار 
شــد. قلی زاده با تقدیر و کسب رخصت از پیشکسوتان والیبال استان 
و دیگر مســئولان که در برگزاری این دیدار ها تلاش شبانه روزی 
داشــتند از هادی مرتضوی، اکبر کریم زاده و علیرضا شــجاعی  که 

دیدار نفس گیر فینال را قضاوت کردند تشکر کرد.

فرار از شکست با برد در دو سِت پایانی و 
کسب قهرمانی تیم والیبال منتخب آقایان 

جاجرم و شوقان علیرغم واگذاری 

بانوان دونده خراسان شمالی در تهران حاضر شدند یاران هادی نوروزی دست خالی از بجنورد رفتند

تعویق مسابقات دوومیدانی قهرمانی نوجوانان آسیا 

سه بانوی دونده خراسان شمالی امروز برای 
حضــور در رقابت هــای دو و میدانی داخل 
سالن قهرمانی باشگاه های کشور در تهران 
حاضر شدند.سرپرست تیم دو و میدانی بانوان 
خراسان شــمالی حاضر در این مسابقات در 
گفتگو با خبرنگار مــا گفت: رقابت های دو 
و میدانی داخل ســالن قهرمانی باشگاه های 
کشور گرامیداشــت دومین سالگرد شهادت 
ســردار حاج قاســم ســلیمانی در ورزشگاه 
انقلاب تهران از امروز پیگیری خواهد شد که 
از خراسان شمالی ۳ دونده در این مسابقات 
حضور دارند.زهــرا رحمانی افزود : مهدیس 
رحمانی در ماده دو ۸۰۰ و ۱5۰۰ متر ،سانیا 
قلی زاده در ماده پرتاب وزنه و مریم فرحدل  

در بخش پنجگانه به مربیگری زهرا رحمانی 
با حریفان  خود دیدار خواهند کرد .

رحمانی اظهار کرد: جلسه فنی این رقابت ها 

از ســاعت ۱۸ آغاز می گردد  و فردا پس از 
بازی هــای دور نهایی کاپ قهرمانی به تیم 

برتر اهدا خواهد شد.

تیــم فوتبال یاران هادی نــوروزی در حالی 
بــرای مصاف با تیم شــاهین بجنــورد به 
خراسان شــمالی ســفر کرده بود که باخت 

مقابل این تیم دست خالی به بابل برگشت.
دبیــر هیئت فوتبال خراســان شــمالی در 
گفتگو با خبرنگار ما گفت: از ســری رقابت 
های هفته هشــتم لیگ دســته سه کشور ، 
تیم فوتبال شــاهین بجنورد به مصاف  تیم 
یاران هادی نوروزی بابل  در ورزشگاه تختی 
بجنورد رفت که تیم شــاهین به برتری ۲ بر 

یک مقابل میهمان خود دست یافت.
محمد شاهدی افزود: تیم شاهین  با این برد 
ارزشــمند تاکنون ۳ تســاوی و ۴ برد داشته 
که در مجموع ۱5 امتیاز کسب و  با این برد 

خانگی خود را به صدر جدول نزدیکتر کرد.
به گزارش خبرنگار ما گل های تیم شــاهین 
توسط محمد قاسمی و میلاد جعفری به ثمر 

رســید و با این حساب تیم شــاهین با یک 
بــازی کمتر و دو امتیــاز اختلاف در تعقیب 

صدرنشین خواهد بود.

با اعلام رســمی کنفدراســیون دو و میدانی آســیا چهارمین دوره 
رقابت های قهرمانی نوجوانان قاره آســیا باز هم بــه تعویق افتاد.با 
توجه به شــیوع ویروس کرونا و با اعلام رســمی کنفدراسیون دو و 
میدانی آسیا و فدراسیون دوومیدانی کویت چهارمین دوره رقابت های 
قهرمانی نوجوانان قاره کهن که قرار بود ۱۰ تا ۱۳ اســفند ماه سال 

جاری به میزبانی کشور کویت برگزار شود، لغو و به مهر سال ۱۴۰۱ 
موکول شد.در متن اعلامیه فدراسیون دوومیدانی کویت پیرامون به 
تعویق افتادن این رقابت ها که آن را به همه کشــورهای قاره آســیا 
ارســال کرده، آمده است: با توجه به  شــرایط بهداشتی که با ظهور 
ســویه جهش یافته جدید امُیکرون رخ داده است و بر اساس توصیه 

سازمان بهداشت جهانی مبنی بر به تعویق انداختن کلیه فعالیت های 
همراه با تجمعات و اقدامات پیشــگیرانه ای که در اکثر کشــورهای 
جهان انجام شده است، برای اینکه بتوانیم میزبان مسابقات یاد شده 
در زمان مناسب برای تمامی کشورهای شرکت کننده باشیم، هیأت 
برگزاری این دوره از مسابقات قهرمانی نوجوانان آسیا تصمیم گرفت 

که این مسابقات را تا اکتبر ۲۰۲۲ )مهرماه ۱۴۰۱( یا تا اطلاع ثانوی 
به تعویق بیندازد.

 لطفا توجه داشته باشید که تمامی کارهای ساخت و ساز در ورزشگاه 
و موارد مربوط به برگزاری این مســابقات مطابق با مشــخصات و 

قوانین فدراسیون جهانی انجام شده است.«


